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Bestyrelsesmøde i Skjern Å Sammenslutningen                            

Fremmødte: Martin Iversen, Michael Beck-Hansen, Aage Martinsen, Søren Larsen, Verner Thomsen, Kristian 

Hedeby, Sarah Rønholt, Lars Pedersen, Ib Karstensen, Jan Møller Jensen, Bo Nielsen (over teams) 

Afbud: Per K,  

Mødeleder: Formanden 

Referent: Formanden 

Dagsorden:  

1. Godkendelse af referat 

Godkendt 

2. Formanden orienterer om løbende sager: 

DTU tildelte som forventet ikke kvoter til Skjern Å i 2025. Først og fremmest er det grundet en manglende løsning på situationen i 

Hestholm Sø, men også nedgangen i bestand og usikkerhed om detailårsager ligger til grund.  

Forundersøgelse på løsninger af Hestholm Sø problematik igangsættes – undersøgelsen forventes færdig inden sommerferien.  

Tidshorisont for løsning af problematik rækker med stor sandsynlighed ud over 2025 sæsonen. DTU, DSF, RKSK-kommune, 

Naturstyrelsen og SÅS er repræsenteret i arbejdsgruppen. Et forslag til handlingskatalog iværksættes af Michael og Søren. 

Riverland festivalen er fuldbooket, og der er 80 tilmeldinger til festen fredag 18 april. Ser lovende ud med større sponsorater fra 

Patagonia, Loop, NASF, og flere andre mindre, som ønsker at støtte den gode ide pga. laksens udfordringer. Sarah præsenterer 

evaluering på næste bestyrelsesmøde. 

Prospekt Ålandsplanen fra Norrøn forventes færdig i maj måned. Advokat sættes i gang med at forfatte vedtægter til Foreningen 

Ålandets venner og Michael vil starte med at forberede en mulig fondsstiftelse – og om nødvendigt et ekstraordinært 

repræsentantskabsmøde. Michael tager kontakt til DSF og FiD med henblik på opstartsstøtte. Når prospekt er færdigt og forening stiftet, 

skal fondsansøgninger sættes i gang. 

30.03.2025 kl.18.30 hos DCV 
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Michael orienterede om arbejdet i treparten, hvor SÅS har interesser i at jorden i ådalene tages ud til natur. Landbrugets repræsentanter 

melder stadig positivt ud, at man forventer nå i mål i fht kvælstofbegrænsning. I juni måned er der mere specifikke drøftelser om planer 

mellem alle tre parter. 

Michael, Ib og Søren forfatter en henvendelse til kommuner omkring ulovligt vedligeholdsarbejde i og omkring åerne. Vi vil forsøge få 

DN, DOF ++ som medunderskrivere. 

3. Kassereren orienterer om sammenslutningens økonomi 

Økonomien ser fin ud. Salg af Skjern Å kontingenter er ikke på højde med 2024 længere. Vi vil forsøge at opfordre til støtte og køb af 

Skjern Å kontingent, men får se i løbet af april-juni med opbakning. 

 

4. Orientering fra skarvudvalget. 

Ikke noget væsentligt nyt. Regulering kører, som den skal 

 

5. Orientering fra bredejerudvalget 

Ikke noget nyt 

 

6. Orientering fra vandplejeudvalget. 

Søren orienterede om aktiviteter. Bestyrelsen tog status til efterretning med tilfredshed. Vandplejemøde udgangen af april. 

 

7. Orientering fra fiskeplejeudvalget, herunder DCV og el-fiskeri  

DCV havde underskud på 600K i 2024, men der er fuld produktion i 2025, så året ser lovende ud – dog er den årlige donation fra Due 

Jensen måske en mulig udfordring. 

 

8. Orientering fra Dansk Laksefond 

Laksekonferencen gentages i 2026. Mere info tættere på event. 

 

9. Orientering fra registrerings- og kontroludvalg 

Der er taget enkelte personer for ulovligt fiskeri uden for fiskesæson. Anmeldelse af ulovligt fiskeri på fjorden, som kontrollen har fulgt 

op på. Ellers ikke noget nyt. 

 

10. Orientering fra PR-udvalget 

Sarah har fokus på Riverland. Men allerede nu opleves langt større trafik på opslag end tidligere.  
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11. Evt.  

Opfølgning under nyheder på hjemmesiden og Facebook. Vi starter året med mulighed for indberetning af fangster uden at navn 

offentliggøres. Bestyrelsen er helst foruden denne mulighed, men relateret risici i fht GDPR-gør det nødvendigt. Temperaturlog er nede, 

det samme er hobo-link til slusen. Vi beder Finn Sommer om at løse problemerne. 

 

12. Næste møde.  

Juni Stiftelse af Ålandets Venner. 

 

 


